
1 
 

Protokół z XXVII 
 Sesji Rady Gminy Poświętne z dnia 29 sierpnia 2013 roku, która odbyła się w sali 

konferencyjnej Urzędu Gminy  w godzinach 1010 – 1340 
 

Ad.1. Posiedzenie otworzył i przewodniczył radny Mieczysław Worach Przewodniczący 
Rady. Powitał zebranych radnych, zaproszonych gości, sołtysów i kierowników jednostek. Na 
podstawie listy obecności stwierdził kworum władne do podejmowania prawomocnych 
uchwał ( 13 radnych w chwili otwarcia posiedzenia). Na sekretarza posiedzenia wybrano 
radnego Małachowskiego – wyraził zgodę.  
Ad.2.Poniższy porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja o przygotowaniu szkół do roku szkolnego 2013/2014. 
5. Informacja o wdrażaniu nowej ustawy o utrzymaniu porządku i czystości w gminach. 
6. Informacja o realizacji funduszu sołeckiego w roku 2012. 
7. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 
8. Podjęcie uchwał: 
a) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Poświętne, 
b) w sprawie wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji zadania administracji 
publicznej w zakresie organizacji pracy z rodziną, 
c) w sprawie udzielenia dotacji celowej innej jednostce samorządu terytorialnego 
d)w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2013, 
e) w sprawie zmiany uchwały wieloletnia prognoza finansowa, 
9. Interpelacje radnych. 
10. Zapytania, informacje  i wolne wnioski. 
11. Zamknięcie obrad. 
  
Ad.3. Protokół z poprzedniej sesji przyjęto jednogłośnie. 
Ad.4. Informację o przygotowaniu szkoły podstawowej w Dębie przedstawiła pani Marzena 
Ciechańska dyrektor szkoły. Na zakończenie w związku z rezygnacją z funkcji dyrektora 
szkoły złożyła wszystkim podziękowania za dotychczasową współpracę. 
- pytań nie było. 
Pani Elżbieta Grzegorska dyrektor szkoły podstawowej w Brudzewicach przedstawiła 
informację o przygotowaniu szkoły do roku szkolnego 2013/2014. 
- pytań nie było. 
Bogusław Fidelus dyrektor Zespołu Szkół Samorządowych przedstawił informację o 
przygotowaniu zespołu do roku szkolnego 2013/2014, dodatkowo poinformował zebranych o 
przeprowadzonej reorganizacji szkół w związku z likwidacja samodzielnych szkół 
podstawowych w Brudzewicach i Dębie. 
- radny Grzegorz Świąder pytał o indywidualne nauczanie dla ucznia, który uległ 

wypadkowi i nie może uczęszczać do szkoły. 
- pan Fidelus oznajmił, że informację o tym uczniu otrzymał późno, szkoła nie posiada 

informacji o stanie zdrowia tego ucznia ale jeżeli będzie taka konieczność to dziecko nie 
pozostanie bez nauczania. 

- Wójt przedstawił zebranym efekty finansowe przeprowadzonej reorganizacji sieci szkół w 
gminie. W związku ze zmniejszona ilością godzin oraz etatów w szkole podstawowej w 
Dębie oszczędności wynoszą 67 tys, w Brudzewicach 98 tys a w Poświętnem 41 tys, są to 
wyliczone oszczędności dotyczące zaledwie 4 miesięcy, w  przyszłym roku oszczędności 
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wyniosą ponad 600 tys zł. Obecnie będą wypłacane odprawy dla nauczycieli 
odchodzących na emerytury oraz dla tych którzy utracili pracę oraz dla obsługi. 
Planujemy zwrócić się do ministerstwa o zwrot wypłaconych odpraw, ministerstwo 
zwraca średnio około 30-50%. Ponadto zapoznał zebranych z wynikami przetargu na 
dowóz dzieci oraz harmonogramem dowozu i rozkładem przystanków. 

Wójt złożył uroczyste podziękowania dla pani Ciechańskiej za długoletnie kierowanie szkołą 
podstawową w Dębie oraz pani Grzegorskiej za kierowanie szkołą podstawową w 
Brudzewicach. 
Wójt dodał, że w związku z przeprowadzoną reorganizacja sieci szkół w szkole podstawowej 
w Brudzewicach nie będzie dyrektora tylko kierownik, którym ma zostać pani Grzegorska, 
następnie przedstawił panią Lasota jako nowego kierownika szkoły w Dębie. 
godzina 1050 przybył radny Pawlik – liczba radnych wzrosła do 14 
Ad.5. Informację o wdrażaniu nowej ustawy o utrzymaniu porządku i czystości w gminach 
przedstawił pan Glimasiński pracownik urzędu gminy ds gospodarki odpadami. 
- radny Pawlik stwierdził, że informacje opracowano wyczerpująco jednakże pojawiły się 

pewne niejasności. Dodał, że 99% złożonych deklaracji mówi o zdyscyplinowaniu 
społeczeństwa, któremu należą się podziękowania. Zwrócił się o wyjaśnienie danych 
liczbowych ponieważ z jego wyliczeń wychodzą inne wagomiary. Przy obecnym systemie 
płacimy za większą ilość śmieci niż faktycznie produkujemy. Należało zastosować inną 
metodę opomiarowania, dlaczego mamy płacić za narzucone przez urząd marszałkowski 
250 kg śmieci. 

- Wójt oznajmił, że liczba ta wynika z założeń wojewódzkiego planu gospodarki odpadami, 
opłata pobierana jest od gospodarstwa, po przetargu dopiero widać ile faktycznie jest 
odpadów. Poprzednio firmy różnie gospodarowały zebranymi odpadami. Przyjęta 
wysokość opłat przez Radę pokrywa koszty wywozu ale nie pokrywa kosztów obsługi, 
które ponosi gmina. 

- radny Pawlik stwierdził, że firmy z góry znały koszty i ilość śmieci, podmioty nie płacą za 
ilość śmieci zgodną z wyliczeniami urzędu marszałkowskiego, należy zwrócić się o zwrot 
nadwyżki. 

- pan Glimasiński wyjaśnił powody nie przyjęcia sprawozdań z gospodarki odpadami. 
Dodał, że Urząd Marszałkowski prosił o wyjaśnienia dlaczego gmina nie oddaje odpadów 
w ilościach zgodnych z założeniami wojewódzkiego planu gospodarowania odpadami. 

- Wójt dodał, że zbyt mała ilość odpadów niezgodna z założeniami była głównym 
powodem nieprzyjęcia sprawozdania. 

- radny Pawlik stwierdził, że gmina padła ofiarą systemu, w dobie kryzysu przecież nie 
produkujemy tyle odpadów. Proszę zwrócić sie do urzędu marszałkowskiego z pismem o 
zmianę wyliczonych wartości. 

- Wójt stwierdził, że wyliczenia te figurują w planie wojewódzkim, każdy samorząd 
przeprowadzał wyliczenia pod własne potrzeby, urząd marszałkowski nie interesuje sie 
naszym systemem 

- pan Bajerowski sołtys wsi Dęba stwierdził, że ustawa śmieciowa to bubel, rząd poprzez 
takie ustawy ogranicza wolności obywatelskie narzucając nam normy ile czego mamy 
wyprodukować. 

- pan Barul pracownik urzędu wyjaśnił kwestie związane z opracowaniem sprawozdania. 
Dodał, że poprzednio firmy pozbywały sie odpadów bez ewidencji na różnych 
składowiskach. Obecnie śmieci może przyjmować tylko wyznaczone regionalne 
składowisko. 

- radny Pawlik poprosił aby w przyszłej informacji podać rzeczywiste liczby dotyczące 
śmieci. 

O godzinie 1115 przybył radny Bogusz – liczba radnych wzrosła do 15. 
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W podjętej dyskusji radni omawiali proces wdrażania nowej ustawy śmieciowej oraz kwestie 
związane z ilością powstających odpadów ich wywozem oraz stosowanymi opłatami i 
pojemnikami. W dyskusji omawiano również sprawy dotyczące gospodarki odpadami na 
terenach rekreacyjnych. 
Ad.6.  Informację o realizacji funduszu sołeckiego w roku 2012 przedstawił pan Pisarski 
pracownik urzędu gminy 
- Wójt uzupełniając informacje dodał, że gmina otrzymała zwrot nakładów na fundusz 

sołecki z ubiegłego roku w wysokości 44 tys zł. Kwota ta zgodnie z zaleceniami zostanie 
przeznaczona na remonty dróg Przypomniał sołtysom o składaniu wniosków na rok 2014 

Ad.7. Informację przedstawił Wójt Gminy. 
- radny Moskwa pytał czego dotyczy zarządzenie w sprawie zmian w budżecie. 
- pani Kośka Skarbnik Gminy omówiła zmiany wprowadzone omawianym zarządzeniem 

dotyczące generalnie rezerwy oraz zasiłków okresowych i dożywiania, ponadto 
przesunięcia pomiędzy paragrafami. 

- radny Moskwa pytał czego dotyczy podział koty 20 tys zł. 
- pani Kośka oznajmiła, że środki te przeznaczono na usuwanie skutków czerwcowej 

powodzi. 
Radny Worach przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach. 
O godzinie 1230 wznowiono posiedzenie. 
- pan Dworak Komendant Komisariatu Policji omówił przygotowania do zabezpieczenia 

odpustu Św. Michała, zaapelował o podjęcie uchwały i wsparcie finansowe działań 
policji. 

Ad.8.a. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Poświętne przedstawił Wójt Gminy, dodał, że temat omawiany był 
szczegółowo na komisjach. 
- radny Kacprzak Bolesław pytał o cenę sprzedaży gruntu. 
- Wójt dodał, że przeprowadzono już podział a aktualnie cenę metra kwadratowego 

ustalono na 15 zł, do tego należy doliczyć koszty notarialne. 
Za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Poświętne głosowało 14 radnych – jednogłośnie ( 14 obecnych podczas 
głosowania ). 
Ad.8.b. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji zadania 
administracji publicznej w zakresie organizacji pracy z rodziną omówiła pani Podlasek 
Kierownik GOPS-u. 
- radny Wielgus pytał o koszty realizacji uchwały. 
- pani Podlasek przedstawiła prognozowane koszty, które generalnie dotyczą zatrudnienia 

asystenta oraz koszty utrzymania dzieci skierowanych do placówek opiekuńczych. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji zadania 
administracji publicznej w zakresie organizacji pracy z rodziną głosowało 14 radnych – 
jednogłośnie (14 brało udział w głosowaniu). 
Ad.8.c. Projekt uchwały omówił Wójt Gminy dodał, że dotyczy to kosztów prowadzenia 
magazynu żywności, z którego korzystają również mieszkańcy gminy, dodał, że po ostatnich 
kontrolach Regionalna Izba Obrachunkowa zaleciła samorządom podejmowanie takich 
uchwał. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej innej jednostce samorządu 
terytorialnego głosowało 14 radnych – jednogłośnie (14 brało udział w głosowaniu). 
Ad.8.d. Projekt uchwały omówiła pani Kośka Skarbnik Gminy, dodała, że nie na wszystkich 
komisjach były omawiane proponowane zmiany, które powstały międzyczasie. 
- przewodniczący rady zaproponował głosowanie zmian kolejno a nie jako całość. 
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- radny Franas poparł wniosek przewodniczącego jednocześnie pytając o obecność 
prawnika na sesji, który mógłby ocenić sytuację pod względem prawnym. 

- Wójt oznajmił, że pani Sekretarz jest na zwolnieniu lekarskim, dodał, że na komisjach 
umotywował wprowadzane zmiany do budżetu. 

- pani Szufladowicz sołtys Poświętnego wnioskowała o dokończenie ulicy Bielawskiej, 
dodała, że radni Poświętnego mało interesują się problemami miejscowości. 

- radny Franas stwierdził, że pani sołtys uczestniczy tylko w sesjach, wyraził oburzenie co 
do zarzutów pani sołtys. Dodał, że brakuje wspólnych rozmów mieszkańców, sołtysa i 
radnych, proponowane projekty zmian są autorskimi wprowadzanymi przez Wójta.  

- radny Małachowski oznajmił, że w czasie kiedy on był przewodniczącym, komisja 
budżetowa określała priorytety remontów dróg, które były głosowane, obecnie jest to 
różnie, na przyszłość należałoby powrócić do określania priorytetu remontów dróg. 

- Wójt stwierdził, że poprzednie budżety decydowały o zakresie robót, obecnie drogi 
dojazdowe do pól mogą mieć nawierzchnię asfaltową, odnosząc się do kwestii 
reorganizacji szkół dodał, że było wiele wątpliwości ale w konsekwencji mamy obecnie 
około 600 tys oszczędności i w przyszłym roku można zaplanować jakąś inwestycję. W 
dalszej wypowiedzi omówił zasady dofinansowania budowy dróg dojazdowych do pól, 
dodał, że wiele dróg jest po prostu za wąskie i należałoby poszerzyć pas poprzez wykup 
gruntów co jest czasochłonne. 

O godzinie 1305 posiedzenie opuścił radny Kacprzak Marian i Goska Sławomir. 
- radny Kacprzak Bolesław pytał o robocze kontakty przewodniczącego i Wójta w kwestii 

proponowanych przebudów dróg. 
- przewodniczący rady stwierdził, że wiadomość powziął praktycznie na równi z 

pozostałymi radnymi. 
- radny Pawlik zawnioskował o usunięcie projektu przebudowy drogi z uchwały i ponowne 

przeanalizowanie ich na komisjach. 
- Wójt oznajmił, że wycofuje wniosek, poprosił radnych o wyznaczenie odcinka drogi na 

następną sesję. 
- radny Pawlik stwierdził, że radnym chodzi o jasne procedury, zaproponował opracowanie 

harmonogramu remontów dróg. 
Przewodniczący Rady poddał wniosek Wójta pod głosowanie. Za wnioskiem głosowało 10 
radnych przy 2 przeciw. 
Po uwzględnieniu zmian w projekcie uchwały przewodniczący rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy w roku 2013. Za przyjęciem projektu 
głosowało 12 radnych – jednogłośnie. 
Wójt wnioskował o upoważnienie go do podjęcia rozmów ze starostą w sprawie umieszczenia 
drogi powiatowej do remontu aby starosta mógł umieścić środki w budżecie powiatowym. 
Ad. 8.e. Projekt uchwały przedstawiła pani Kośka Skarbnik Gminy, dodała, że jest ona 
konsekwencją zmian w budżecie. 
Za przyjęciem uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej głosowało 12 
radnych – jednogłośnie. 
Ad.9. Nie było. 
O godzinie 1312 posiedzenie opuścił radny Pawlik i Świąder Grzegorz. 
Ad.10. Pani Szufladowicz sołtys Poświętnego ponownie poruszyła temat remontu ul. 
Bielawskiej i kontaktów z radnymi. 
- radny Franas stwierdził, że polemika z panią sołtys jest przykra, nie należy mylić kategorii 

dróg powiatowych z gminnymi, o ulicy Bielawskiej mówiłem już 3 lata temu, ale Wójt 
stwierdził, że na tak krótki odcinek nie opłaca się robić projektu, wielokrotnie 
wnioskowałem o ten remont, niektórzy radni przypisują sobie planowe remonty 
wykonywane przez dyrekcję dróg. Zaapelował o współpracę a nie o prowadzenie 
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konfliktów. Omówił przeprowadzone przez siebie działania zmierzające do prowadzenia 
wielu inwestycji w Poświętnym. 

- radny Małachowski poruszył kwestie niebezpiecznych zakrętów na ul. Głównej oraz 
zarośli przy chodniku, które utrudniają bezpieczne przejście prze ulicę, dziś mógłby być 
wypadek, proszę o usunięcie krzaków. 

- radny Świąder Jan poruszył temat remontu drogi do Iłów. Dodał, że podczas częstych 
wypadków droga ta stanowi objazd. 

- Wójt oznajmił, że świetlica nie będzie kosztowna, rysują się oszczędności ale mimo to i 
tak z drogami mamy problemy, wiele kilometrów czeka na poprawę, należałoby określić 
priorytety. 

- radny Bogusz oznajmił, że część drogi do Iłów będzie remontowana ze środków Lasów 
Państwowych. 

- radny Franas pytał o czas ostatniej rozmowy Wójta ze starostą o drodze powiatowej. 
- Wójt oznajmił, że często rozmawia ze starostą jednak zasada jest prosta, remont przy 50% 

wsparciu środkami gminy. 
- radny Franas dodał, że otrzymał informację, że dla starostwa priorytetem na najbliższe 

lata jest droga Dęba-Studzianna. 
- Wójt omówił projekty drogowe starostwa związane z budową stacji kolejowej w 

Opocznie i szybką koleją, dodał, że urząd marszałkowski w pierwszej kolejności bierze 
pod uwagę drogi o znaczeniu gospodarczym, Nasz powiat jest ujęty w tym projekcie. 

- radny Moskwa podziękował za poważne potraktowanie wniosku o remont drogi, poprosił 
o wyjaśnienie kwestii funkcjonowania stołówki szkolnej. 

- Wójt omówił przeprowadzone działania zmierzające do zmiany organizacyjnej stołówki. 
- radny Franas wyraził zaniepokojenie o wyżywienie dzieci w obecnej sytuacji. Skoro 

stołówka pozostaje to gdzie są oszczędności skoro dodatkowo dowozi się posiłki do 
pozostałych szkół. W obecnej sytuacji nie wiadomo kto będzie żywił dzieci. 

O godzinie 1330 posiedzenie opuścił radny Kacprzak Bolesław. 
- Wójt omówił zasady dożywiania dzieci w obecnym stanie organizacyjnym, dodał, że 

faktyczny koszt dożywiania wyliczony przez dyrektora wynosi 7-8 zł. 
- pani Tomczyk sołtys wsi Buczek podziękowała za wykonany odcinek drogi w Buczku. 
- pan Kraul sołtys Porąb zwrócił uwagę na przeprowadzony remont drogi w Porębach. 
- pan Sobczyk sołtys wsi Studzianna poruszył kwestie usytuowania przystanku w 

Studziannie, dodał, że jest po rozmowach z przedstawicielami dróg krajowych i to gmina 
powinna wystąpić o wykonanie miejsca do wysiadania. 

- radny Małachowski oznajmił, że Wójt w poprzedniej wypowiedzi twierdził, że oświata 
pożerała środki i nie było inwestycji, głosowałem za reorganizacją oświaty, pojawiły się 
oszczędności,  ale co z tego mam, zastanawiam się czy dobrze postąpiłem.  

W związku z zakończeniem dyskusji i wyczerpaniem zagadnień przewidzianych pod obrady, 
radny Worach Przewodniczący Rady o godzinie 1340 zamknął posiedzenie XXVII Sesji Rady 
Gminy. 
 
Protokołował 

Przewodniczący Rady Gminy 
Bolesław Kośka 

Mieczysław Worach 
 


